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C o m i t e t u l u i  S o e i e t ă t e i P o l i t e e n i e e 

Şedinţa Comitetului de la �bruarz"e I90I 

Şedinţa se deschide la orele 8 : ;2 seara , sub 
preşidenţia D-lui Gafencu. 

Prezenţi D-ni i : Balaban, Brălianu, Caracostea , 
Cottescu, Gatlea, Herfeu, loachimescu, lo-nescu,  
Perietzeanu şi· Râmniceanu. 

D: Ferietzeanu ·dă citire adresil făcute de biu
rou către d-nu Ministru de interne. 

D. Gallea şi Proca fac câte-va observaţiuni ,  la 
cari respunde d-nu Perietzeanu . 

D .  Preşedinte spune că în ce priveşte legea 
pensiunilor nu se ştie nimic şi că prin urmare nu 
se poate discuta nimic în Adunare generală. 

D .  Balaban înstiintează comitetul că în Adu-, . ' . 

narea Generală să va aduce şi chestiunea intro
.ducerii inginerilor în legea meseriaşi lo!L" I 

D. Herfeu spune că inginer civil poate fi ori-
cine şi de aceia Ministerul Domeniilor caută să 
reglementeze pe aceştia. Dacă inginerii cu diplomă 
cer ca să li se rezerve lor numai t i tl u l  de inginer, 
atunci se va căuta a se da alt nume acelora. 
D-sa crede că D ·l Ministru a l  Domeniilor va avea 
în vedere desideratele  Societăţei, dacă ' i se vor 
face cunoscute. 

După o discuţiune l a  care iau parte D-nii Ba
Jaban şi Brătianu ,  s e  decide a se trimete o del e

. gaţie D -lui Ministru de Domenii, spre a-l ruga să 
scoată acele articole din legea meseriilor. 

D .  Balaban spune că pentru ca să nu se z1ca 
că facem politică', noi . să facem rezumat de des-

' 

baterile cari se vor urma şi cari ·să se poată pu
blica în toate j urn�lele de către membrii Socie
tătiL , 

Preşedinte, Al. Gafencu 

Secretar; I. Ionescu. 

.';>edinţa Comitetului· de la �ruarie I90I 

Şedinţa se deschide la ora 9 p. m . ,  sub pre
şidenţia D-lui Gajencu. 

Pi:esenţi D-nii : Balaban, Casimir, Gallea, loa
chimescu, Ionescu, Matac şz' Perietzeanu. 
· Se citeşte o scrisoare a D-lui  Cuţanda, care 

roagă Comitetu l  ca discuţiunile ce au loc în Adu
nări Generale să fie comunicate cât mai curâ1;1d 
şi membrilor din provincie pentru a putea lua cq
nostintă de ele. , . 

D .  Matac zice că propunerea are asentimentul 
Comitetu lui , şi că aceasta se va face ori de câte 
ori mij loacele vor permite aceasta. Comitetul se 
uneşte cu această părere. 

Se citeşte dimisiunea D-lui 1. Razsler din ea

l i tatea de membru al Societăţei şi s_e respir:ige, 
urmând ca biun:�ul să'l roage a 'şi retrage dimi
siunea. 

Se votează ca membru al Soc�etăţei D. Pro
cop Filz'ti, Inginer la serviciu l  pentru construcţiu
u-ea · portului Constanţa. 

Se citesce o scrisoare de la Casa Dunod, din 
Paris prin · care con:rnnică . că nu va mai · publica 
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Âmtales d s 011t et 'hauseas şi alta de la E. 
car munic că va publica p n 

Anal l , mit .tul deci e a e continua 

ntul la Anale şi de a r spinge propune

a ei un d d a n abona la altă revistă . 

cit te r puner a făcută în Adunarea de 

la 1 5  c .mbre, r lativă la avansări . 
. Casi'mir crede că Societatea nu poate in-

t rveoi . Matac vorbeşte în acelaş sens. 

. Balaban . zice că nu e aci chestiunea de · a

vansă ri, ci e o chestiune mora lă .  D-sa arată că 

nu e poate susţine ca să nu se facă avansări la 

jngineri , când s'ar face în toate celelalte adminis

traţiuni. S'a spus cu drept cuvent  că nu poate fi 

nuntă şi moarte în aceiaşi casă. Chestiunea fiind 

de ordin moral , Societatea ar putea interveni. Noi 
n 'am cere să se facă avansări, dar am cere să 

se spue de ce nu s'a făcut ,  pentru ca opinia pu· 

blică să fie luminată. Un asemenea răspuns So

cietatea l'ar putea cere . 
D .  Matac zice că nu  intră în cadrul Societăţei, 

să întrebe pe guvern de ce nu a făcut avansări 
la ingineri. s�a avansat M ilitari căci trebuia ca
drele împlinite. Tot aşa la justiţie. 

La ingineri trebuiau a se face restringeri de 
. cheltuel i ,  reduceri de per5onal din causa l ipsei 
de lucrări. 

Societatea nu ar putea interveni de cât când 
s'ar dovedi că l ipsa de avansări e un blam dat 
corpului  tecnic. 

D.  Balaban răspunde că neexplicarea l ipsei de 
avansare, constitue un blam. Dacă erea nevoe de 
economii, atunci se putea să nu se avanseze ni.ci 
în armată, căci sunt colonei i cari pot comanda 
tot atât de bine ca şi general ii. 

D. Casi'mir arată că propunerea e · tardivă. S' au 
făcut noi alegeri şi noi tablouri pentru avansări, 
de când s'a făcut propunerea. 

D .  Perieţeanu cere amânarea discuţiei până ce 
se va vedea ce se face cu noile tablouri. 

D.  /Jalaban crede că nu e necesar a se ţine 
chestiunea în permanenţă. Dacă necesitatea se va 
ivi se poate retnoi propunerea. 

D .  Matac vorbeşte în acelaşi sens. Comitetul 
se uneşte cu părerea D-lui Balaban. 

Se aduce în discuţie propunerea făcută de D .  
Preşedinte tn Adunarea generală de la  5 Febru
arie, şi anume de a se numi o Comisiune care 

) 2 

ă e cupe e eh tiunea r naiului technic 
indu triilor in ţară, fa ă e leg a p ntru încur 
giarea industriei naţi nate. 

. Preşedz'ntt pune că le a e clară, ş1 vor
beşte numai de lucrători. 

D. Matac cere numirea unei comi iuni, care să 
propună ce va găsi cu cale, fie a e căuta ade
vărata interpretare a legei, fie a se schimba le
gea . Nu e bine ca Comitetul în treg să se ocupe 
de această chestiune, ci o comisiune restrînsă . 

Se· aleg în Comisiune D -ni i  .'fl.1atac, Ba/aban şi 
Casimz'r. 

Se decide în fine ca D-nii Gallea şi loneseu să 
facă memoriul ce se va trimete membrilor în ve
derea modificărei articolului 8 din Statute, în care 
se va esplica de ce se face aceasta şi să se arate 
că nu se poate face mai mult .  

D. Preşedinte propune â se înfiinţa o condică 
în care să iscălească toţi m embrii ce vin la So
cietate. 

Şed inţa se închide la ora 1 0 1j.J.. 

Preşedinte, Al. Gafencu. 

Secretar, 1. 1 onescu. 

Şedinţa Comitetului de la 27 Februarie I90I. 
� 

Şedinţa se deschide la . ora 9, sub preşidenţia 
D-lui Al. Gafencu . 

Presenţi D-nii : Ba/,zban , Caracostea, Casz'mir, 
Gallea, Herfeu, loachz.rnescu1 lonescu, Pcrietzeanu, 
Saligny şi Stratt'lescu . 

Se citeşte sumarul şedinţei precedente şi se a
· probă. 

Se citeşte adresa Primăriei Capitalei , prin care 
face cunoscut că 109ul cerut de Societate se va 
scoate în l icitaţie la 2 I Martie D. Preşedinte 
arată demersurile ce s'au făcut până acum în 
această privinţă, şi consultă Comitetul în privinţa 
celor ce ar fi de făcut. 

D. Perietzeanit crede că nu e timpul a ne o
cupa de localul Societăţei. 

D. La:racostea arată că plata nu se cere ime
diat, şi prin urmare Societatea va putea încerca . 

D .  Gal/ea spune că locul  nu se poate ceda de 
cât tn urma unei legi. D-sa spune că sunt unii 
concurenţi pentru acel loc. 
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D. loachimescu e5te de părere ca Societatea 
să se presinte la l icitaţie. D. Caracostea · este de 
aceiaşi părere. 

D .  Balaban comunică cele ce i au · spus fostul 
Primar. 

D.  Perz'etzeanu inzistă din nou a nu se angaja 
Societatea .  

D. Her/eu e de părere a nu se lua nici o de
cisie până ce r:iu se va cunoaşte condiţille de 1 i
citatiune. , 

D. Salz'gny arată că nu trebue s� angajăm So
cietatea. 

Se decide ca D. Caracostea să se intereseze 
de conditiunile de l idtatie. , , 

Se citeşte declaraţiun�a D-lui .lv. G. ·Gabrz'elescu 
că încetează plata cotizaţii lor . Se decide a se ruga 
D. Gabrielescu şă continue a fi membru al Socie
tăţei, iar în casul când aceasta nu s'ar întâmpla 
să se trimeată o demisiune in regulă. 

D.  Preşedinte spune că mai  mulţi membri ai 
Societătei a u  cerut ca Comitetul să se întrunească l 

spre a se consulta în privinţa nesiguranţii în care 
se găsesc mulţi colegi, din causa svonurilor de 
suprimarea funcţiunilor. _ 

D .  Balaban spune că O. Ministru se ocupă se
·rios cu casarea personalului din serviciile ce se 
vor desfiinta. 

l 

D.  Herjeu spune că e speranţă să nu fie li-
cenţieri , şi deci nu trebue să ne agităm.  Trebue 
să avem încredere în D, Ministru şi în camarazii 
noştri, sefi de servicii. Ingrij irea şi ne liniştea unora 
nu e justificată :  

D.  Saligny spune că nu e . mm1c just d in  ce 
se spune şi că nu e momentul să intervenim. 
D-sa arată însă că nu trebue ca cei ce li se oferă 
câte ceva să refuse, pe motiv că nu le convine, 
căci nu e timpul pentru aceasta. 

D. Stratilescu crede că dacă se va comunica 
aceasta celor neliniştiţi, starea de neîncredere ac
tuală se va risipi. D-sa arată că s'au svonit unele 
lucruri, cari au provocat acea stare . 

D. Caracostea spune că D· sale i s'a comunicat 
că va fi l icentiat, dar că nu a contribuit întru , 

nimic să creeze o atmosferă de neîncredere. 
D. Gallea comunică comi tetu lui ultimele de

mersuri făcute pentru închirierea unui nou local . 
D- sa speră că se va putea ajunge la o înţelegere 
cu proprietarul localului actual . 

1 93 
D . .S'tratilescu spune că are o ofertă, pentru nişte 

case pe Strada Regală, pentru cari se cere 2000 
lei anual. · 

Se decide ca D .  Gallea să se intereseze de 
această chestiune. 

D. Preşedinte comunică Comitetului că D-sa a 
dimisionat pe ziua de I Aprilie d in  funcţiunea 
ce ocupa la Stat, şi crede că nu mai e ' în posi
tiune de a fi uti l  Societătei de aici înainte si , , , 
roagă Comitetul în consecinţă a' i  pdmi . ·d imisiunea 
din cal itatea de Preşedinte al Societăţei. 

D .  Saligny arată că D. Gafencu va fi din contră 
în conditiuni mai bune de aci înainte de a fi util I . 

Societătei .  l 

D.  Herfeu zice că D. Gafencu a fost ales Pre-
şedinte, nu  pentru posiţiunea ce ocupa în corpul 
technic ci pentru calităţile D-sale personale, şi 
aceste calităţi nu  se perd prin retragerea din · func
ţiunile Statului .  D-sa arată că din contră suntem 
convinşi că acum D. Preşedinte e şi mai mult în 
măsură de a lucra pentru progresarea Societăţei 
şi pentru înteresul Corpului technlc. 

D. Her/eu arată în fine că D.  Gafenctt se bu
cură de stima tutulor colegi lor noştri . Comitetul 
aclamă d in nou ca preşedinte pe D .  Gafencu. 

D .  Gafencu mulţumeşte Comitetului şi promite 
a lucra cu toată inima pentru propăşirea Socie
tăte i .  I 

Preşedinte, Al. Gafencu. 

Secretar, I. Ionescu. 

Şedi'nţa Corm'tetului de la �tz'e I901. 

Şedinţa se deschide la  ora 9 p. m. sub preşe
dent i a  D- lui Al. Gafencu. I 

Presenţi D-nii : Gallea, Casz'nlir, Stratz'fescu, 
Perz'etzeanu) loachz1nescu şz' Ionescu . 

Se citeşte sumarul şedinţei precedente şi se a 
probă. 

Se citeşte demisiunea D-lui D. Emmanuel şi 
se respinge . Comitetul însărcinează pe D. A. G. 
loachz'mescu pentru a insista pe .lângă D. Emma· 
nuel pentru a'şi retrage dimisiunea . 

Se citeşte dimisiunea D-lui D. Danielescu şi se 
respinge, urmând ca biuroul să roage pe D-l O a

nielescu a'şi retrage dim isiunea . 
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R. 
m m ru acti . . A. Pa tt'a f n-

re l ibr riei E. Bernaf'd car 

nt e deci e a se c ntinua a-

bon m ntul şi a e trim ite urplu ul de co t .  

. Jon s u cit şte rap rtul pentru reducerea co

ti a ţ i  i I mem rii din provincie, care se pune 

în di cuţie. 
D. Pen'etseanu arată că tn urma reducerei le

furilor i uprimărilor de · funcţiuni ,  este timpul a 

e face reduceri pentru toţi membrii. 
tratzlescu susţine că reducerile trebuesc 

făcute şi pentru cei din Bucureşti, căci aci viaţa 

e mai grea ca în provincie . 
D. Perietzeanu propune suprimarea Buletinului  

cel puţin în parte ş i  micşorarea chiriei . 
D .  Preşedt'nte propune a se fixa cotisaţiile la 

36 le i  pentru membrii d in Bucureşti şi 30 pentru 
cei din provincie. D-sa propune să mergem 1 / 'l an 
cu cotisaţi i le aşa reduse, păstrând local u l  actual, 
căci alt-fel s'ar strica o parte din mobile prin 
mutare. Cu Buletinul se poate merge înainte de 
oare ce se poate reduce ori-când. După 6 luni 
se va vedea dacă putem continua a rămânea mai  
departe în acest local .  

D.  Gallea spune că vara sunt cheltuel i mici 
şi că putem rămâne în · acelaşi local până la St. 
Dumitru. De atunci înainte cheltuel i le devin mult 
mai mari  din causa luminatului şi încălzitului, iar 
efectele reducerilor e probabi l  ca să nu se poată 
vedea până atunci' . D -sa propune a se seri tutu
lor să dea cotisaţi unea întreagă ce datoreşte, căci 
alt-fel trebue să atacăm fondu l .  

D .  loachimescu cere a se anunţa că Comitetul 
poate scuti de cotisa ţii în parte sau total . 

D. Ionescu este contra scutirilor, căci aceasta 
ar constitui o primă de încuragiare pentru cei ce 
nu plătesc regulat. Comitetul poate scuti numai 
conform art. 1 1  din Statute, când doi membri 
din Comitet găsesc cu cale a propune reducerea 
în totul , sau în parte a cotizaţi i lor unui membru, 
l ucru care s'a mai făcut. 

D. Perietzeanu este de părere a nu se face nici 
o reducere n imănui, pân:'i nu va trimete o cerere 
seri a C mitetu lui 

Se decide a se modifica art. 8 din statute, 
modificând coti aţia confi rm ropunerei D-lui Pre-

şe inte . i a c r duce t xa de admitere la  1 S l i 
. lo1tesc1J. declarân că nu poate s ţine r du

cerea general a cotizaţiil r , ci numai a celor ce 
nu  I ot pi ti (rămâ.n<!nd ca cei ce pot plăt i  să conti nu 
a plăti cotisaţ ia actuală), se însărcinează . Pert'e

tzeanu cu facerea memoriului cerut de tatute. 
. Preşedinte întrea ă dacă nu ar fi bine ă 

se reînfiinţeze suplimentul Buletinului cu anunciuri  
D. Casi1m'r arată că nu ar produce n imic. 
Comitetul însărcineză pe D. Ca ier a închiria 

localul actual pe 6 luni, iar în caz când proprie
tarul nu ar voi, se va putea închiria pe ma i  mult 
t imp cu dreptul de resil iare la 6 luni. 

Şedinţa se ridică la ora 1 0 1 /'l . 

Preşedinte, Al. Gafencu 

Secretar, I. Ionescu 

Sedin/a Comitetului de l�ilie 19or 

Şedinţa se deschide la ora 9 sub preşidenţia 
D- lui  Gafencu. 

Presenţi D-ni i  : Gallea, Casz'mir, Stratz'lescu, 
Perz'etzeanu şi lonescu .  

Se citeşte ş i  se  aprobă sumarul şedinţei pre
cedente. 

D. Gallea face cunoscut comitetului demersurile 
făcute pentru inchirierea unui nou local. D-sa a
rată că încasările merg, greu  şi cere reducerea 
chiriei , mai ales că se vor reduce şi cotisaţiunile. 

D. loachi'mesczt propune a nu se plăti mai mult 
de 3000 lei anual pentru chirie. 

Propunerea se aprobă. 
Comitetul decide apoi ca să nu se accepte. re

duceri mai mari ca cele ce s'au propus, dacă în 
Adunarea generală s'ar ivi propuneri de reduceri 
mai importante pentru cotisaţii. 

Se decide de asemenea ca reducerile pentru 
sumele datorite să nu  se facă de cât după cere
rea celor interesaţi. 

D. Gal/ea propune a se scrie ace tora să co
munice comitetului modul cum doresc a se achita 
de sumele întârziate . 

D. Ionescu, cere ca amânări să nu se facă de 
cât pentru cei ce nu sunt în stare de a plăti, din 
causa l ipsei de ocupaţiuni au funcţiuni. 

D . Preşedi11.te cere a se pune în Buletin toate 
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mişcările în corpul ingineresc, precum şi să se 
publice toate proectele de legi sau legile ş i  re
gulamentele ce-i interesează. De asemenea să se 
Publice si unele l icitatiuni . , , 

b. Ionescu face cunoscut comitetului că publica
rea mişcării în corpul ingineresc a adus nemulţumiri 
unor membrii . 

Se decide a se comunica D-lui Proca deside
ratele acestea ale comitetului . 

Luând în d iscutiune chestiunea excursiunilor �e , 

ar trebui făcute, se propune escursiuni la  Apa 
Bucureştiului) la  Constanţa, la  Câineni, la  Comă
neşti-Palanca, · i a  Pulberăria Dudeşti şi la  instala
ţiu'lile Domeniului Coroanei de la Periş. 

Se decide a se face cât mai curând e:xcursiu
nea de Peris . si se însărcinează D.  Stratilescu cu ' ' 

organisarea ei . 
Şedi�ţa se ridică la ora 1 o '-!/4 . 

„ 

Preşedinte, Al. Gaf encu. 

Secretar, I. Ionescu. 

Şedinţa comz!etului de la 22 Maiu I90I 
� 

Şedinţa se deschide l a  ora 9 1/4 , sub preşidenţia 
D-lui Ga/encu . 

1 95 

Presenţi D-nii : Gal/ea, Casimzr) loachimescu, 
Perzetzeanu, Ionescu şi Răz!eanu. 

Se citeşte sumarui şedinţei precedente ş1 se a
probă. 

Se votează ca membru nou D. E Stejdnescu, 

inginer la Primăria Capitalei. 
Se citeste adresa Sodetătei functionarilor Mi-' t ' 

nisterului de Domenii cari cer participarea la ser
. bările ce voesc a da în folosul functionarilor su-, 

primaţi şi cer numirea unui delegat pentru a lua 
parte la  dis�uţia . ce va avea Joc Ja . 2_3 Maiu în 
localul Ministerului. 

Se alege ca delegat D. 1. Ionescu şi se preci
sează l imitele în cari ar putea adera Societatea. 

Se citeşte demisia· din comitet a D-lui G. Ca
. racostea, care şi-a mutat dom iciliul l a  Brăila. 

Com itetul decide a se pune în discuţiune a
ceastă chestiune în o viitoare sedintă . ' ' 

Se citeşte adresa Academiei române, c::i.re r6gci 
Societatea a afişa condiţiile pentru obţinerea bur
sei pentru morărie şi irigaţiuni. s.e decide afişc-t._ 
rea si publicarea în Buletin a acelor" conditiuni . 

' l 

Sedinta se r idică la orele I o seara. ' l 

Preşedinte, Al. Gaf encu. 

Secretar, I. Ionescu. 
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